
سعید محمد: تنها ۳۰ درصد قانون مناطق آزاد در کشور اجرا مشود

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار، به نقل از ایرنا، سعید محمد روز پنجشنبه در نشست با نخبان، معتمدان

و اعضای شورای اداری شهرستان چابهار که در محل سالن اجلاس سازمان منطقه آزاد چابهار برگزار شد اظهار داشت: فعالیتهای

گستردهای انجام دادیم و قطعا اگر تامین مال به موق انجام شود بسیاری از طرحها سری به بهرهبرداری مرسد، بحث فرودگاه چابهار

به سرعت پییری شد و به زودی مشلات پیش روی این طرح رف خواهد شد.

وی با تاکید بر اینه ارتباطات بینالملل منطقه آزاد چابهار باید تقویت شود گفت: همزمان با تمیل حوزههای ترانزیت، راههای

پسرانه، اصلاح پایانههای مرزی و شناسای مزیتها شاهد پیشرفت و توسعه مورد نظر در چابهار خواهیم بود.

او بیان داشت: مناطق آزاد در دنیا محبوبیت خاص دارند و در توسعه تجارت، صادرات، تولید، انتقال فناوری و اشتغالآفرین نقش

ببدیل را در دنیا بازی مکنند و کشورهای بزرگ را مبینیم که از طریق همین مناطق آزاد توانستند ارزش افزوده بسیار بالای را

ایجاد کنند.

سعید محمد گفت: کشوری مثل چین ۷۵ درصد تجارتش از طریق منطقه آزاد در حال انجام است، کشورهای را داریم که شاید به

اندازه ی پنجم منطقه آزاد چابهار مساحت دارند اما توانستند که ظرفیتهای را از طریق تجارت بینالملل در مناطق آزادشان ایجاد

کنند و وضعیت بسیار خوب برای مردمشان فراهم کنند اما ما در ایران به شاخصههای که مد نظرمان بوده هنوز نرسیدیم و کل مناطق آزاد

ما که شامل هشت منطقه آزاد فعال است و درمجموع، ۲ درصد از صادرات کشور در این مناطق انجام مشود که باید گفت عدد بسیار

پایین است.

وی تصری کرد: آسیبشناس کردیم و نرانهای است که باید همه این مشلات را برطرف و راهبردهای مشخص و الزاما طرح

تحول را در مناطق آزاد طراح کنیم.

دبیر شورایعال مناطق آزاد کشور با بیان اینه آشنای خوب از منطقه آزاد چابهار دارم گفت: از لحاظ صادرات، دیپلماس اقتصادی با

کشورهای همسایه، مرزهای زمین و هوای، شیلات و صیادی، صنای تبدیل در کارهای کشاورزی و شیلات و فولاد نشان مدهد که 

ظرفیتهای چابهار بسیار بالا است، البته مشلات است که باید برطرف شود تا به پیشرفت برسیم.

محمد افزود: آن چیزی که به عنوان شاخص هدفگذاری شده است، سقف ی و نیم میلیارد دلاری که صادرات به کشورهای همسایه

شرق است باید به سقف پن میلیارد دلار برسد و این یعن این که باید تولید را بیشتر کنیم، مشل ترانزیت حل شود، مشل راه آهن

برطرف شود و باید ببینیم در کجاها مزیت رقابت داریم و مشود توسعه صادرات کنیم و ی کار همزمان و چند وجه رقم بخورد تا

شاهد آن توسعه مدنظر در چابهار باشیم.

وی در خصوص موان داخل گفت: مشلات داخل کم نداریم، بحث ماده ۶۵ (چون اداره مناطق آزاد) که نوع حمران در

مناطق آزاد را بیان مکند امروزه دچار چالش جدی است و تنها ۳۰ درصد این قانون در حال اجرا است و فعالان اقتصادی به شدت

نران این موضوع هستند، امسال بحث مالیات بر ارزش افزوده صادر شد که این نه تنها خلاف قانون است بله خلاف شرع هم است.

او تصری کرد: درخواست ما این است که باید از همه ظرفیتها استفاده شود، بخش از اقدامات در حوزه منطقه آزاد است که ما انجام

مدهیم و بخش دیری هم در اختیار سه قوه است و به حمران نیاز دارد و آن مسائل راهم ما پییری مکنیم و در این مسیر به

کم افرادی که در مجلس شورای اسلام هستند هم نیاز داریم و هی فاصلهای بین ما و استاندار سیستان و بلوچستان نیست و



حقیقتا خودمان را ی مجموعه مدانیم  و در راستای حل مشلات مردم به کم هم مآییم.

سعید محمد بیان کرد: دغدغهای به نام مسائل فرهن و اجتماع وجود دارد که برای آن برنامهریزیهای کردهایم و قطعا جلسات را با

نخبان و فعالان اقتصادی خواهیم داشت و در راستای ی تحول اساس حرکت خواهیم کرد، زیرساختهای منطقه چابهار باید

بررس و حل شود.

وی افزود: در کشورهای مثل امارات ۲ و نیم میلیارد دلار هزینه زیر ساخت شده است و بعد از آن جهش اتفاق افتاد. بعد از چند دهه

ما هنوز در منطقه آزاد کیش با مشل برق مواجه هستیم و فعال اقتصادی هم نمتواند اعتماد کرده و سرمایهگذاری کند.

مشاور رییس جمهوری اضافه کرد: با سرمایهگذاران صحبت کردیم و درخصوص حل مشل آب چابهار با برنامهریزیهای که انجام

شده است حداکثر تا شهریورماه سال آینده مشل آب آشامیدن چابهار حل خواهد شد.

پتروشیم نیروهای مورد نیاز مجتم در منطقه آزاد چابهار راهاندازی خواهد شد و تمام وی همچنین اظهار داشت: هنرستان پتروشیم

در این هنرستان آموزش مبینند.

دکتر محمد در رابطه با موضوع حاشیهنشینان چابهار بیان کرد: از وضعیت حاشیهنشینان بازید کردم و مگویم که با برنامهریزی و

طرحهای که ایجاد شده است، زمینهای که به منطقه آزاد تعلق دارد و در اختیار راه و شهرسازی قرار گرفته است باید منتقل شود و اگر

این انتقال، اتفاق بیفتد و اجازه فعالیت در این زمینها به منطقه آزاد داده شود، بدون اینه ی ریال از جای دریافت کنیم ط مدت

سه سال موضوع حاشیهنشین را برطرف مکنیم و برنامه مشخص و خوب را در این راستا تنظیم کردهایم. به هر صورت که شده و در

توانمان باشد سع مکنیم مشلات مهم را از بین ببریم.


